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This novel of awesome beauty and power is a moving saga about people,
relationships, and the boundaries of love. Through Jean M. Auel's magnificent
storytelling we are taken back to the dawn of modern humans, and with a girl named
Ayla we are swept up in the harsh and beautiful Ice Age world they shared with the
ones who called themselves The Clan of the Cave Bear. A natural disaster leaves the
young girl wandering alone in an unfamiliar and dangerous land until she is found by a
woman of the Clan, people very different from her own kind. To them, blond, blue-eyed
Ayla looks peculiar and ugly--she is one of the Others, those who have moved into their
ancient homeland; but Iza cannot leave the girl to die and takes her with them. Iza and
Creb, the old Mog-ur, grow to love her, and as Ayla learns the ways of the Clan and Iza's
way of healing, most come to accept her. But the brutal and proud youth who is
destined to become their next leader sees her differences as a threat to his authority.
He develops a deep and abiding hatred for the strange girl of the Others who lives in
their midst, and is determined to get his revenge.

作者介绍: 

琼·奥尔，美国著名女作家，波特兰大学商管硕士，她还拥有四所大学的荣誉学位，并
获得法国政府文化部颁发的文艺骑士勋章。她因《爱拉传奇》系列奠定她在文坛的地位
。琼·奥尔原来从事商业经理工作，1977年开始构思这系列以冰河时期为背景的小说
。为了充实写作基础，她钻研古人类学和冰河时期相关的考古学、古地理学、古脊椎动
物学、古人类学和有关史前原始人活动的各种学术著作。向专家请教如何狩猎、在野地
里取火、在雪洞中做床过夜，如何敲制石斧、搓绳、编制篮筐、鞣制皮革以及使用石刀
切开兽皮，识别可吃的野菜和野果以及用于治病的各种草药等。并到欧洲的史前人类遗
址实地考察，远赴法国、澳洲、捷克、斯洛文尼亚、俄罗斯做研究，获得了许多感性知
识，才成就了这部小说。
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简装版没插图 唉~~
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书评

這是愛拉與穴熊族的故事。
「穴熊族」一個以男權為主的族群，女人凡是聽命男人，任意被左右，甚至連性一事，
都是由男人恣意洩慾。他們相信、相信巫術、相信每個人都擁有屬於自己的圖騰。就在
穴熊族用自己堅守的生活方式下，一場突來的地震，把「愛拉」這個異族的女孩，帶進
了...  

-----------------------------
台湾版：《愛拉與穴熊族》 大陆版：《洞熊家族》
单从书名来看，台湾版的译得更传神一些，最重要的“族”译得非常准确；
大陆译成了“家族”，多了一个字，但意思完全变了。Corleone家族？
Clan明显是部落、部族之意。 PS. 正在看英文版的。  
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